
 

Her er politikernes to E 134-valg: – 
Spørsmålet er hva som rammer minst 

 

To alternativer: I fjor var kommunen og Vegvesenet på befaring ved Solfonn/Løyning-
krysset for å se på konsekvensene av det øverste forslaget (alternativ 1). Nå er 
alternativ 2 (nederste skisse) ute på høring. Neste fredag blir det informasjonsmøte. 
Foto: Foto: Hardanger folkeblad/Statens vegvesen 

 Av Eivind Dahle Sjåstad 

Publisert:24. februar 2019, kl. 06:00 

Byggingen av ny E 134 mellom Seljestad og Vågsli kan få oppstart om et par år, men 
først må kryssfloken ved Solfonn løses. Nå har Vegvesenet lagt frem to alternativer 
som politikerne skal velge mellom. 

DEL 
  
  

– Dette var en bestilling fra oss. Planene går nå rett på høring, sier leder i 
utviklingskomiteen i Odda, Eivind Tokheim (V). 

1. mars blir det informasjonsmøte om saken i restauranten på Solfonn. 
Og saken er som følger; Forslaget til ny reguleringsplan Vågsli – 
Seljestad var på høring allerede i fjor sommer, men både grunneiere 
og kommunen var misfornøyde med kryssalternativet de fikk servert 
ved Solfonn/Løyning. 

Politikerne ba i fjor høst Vegvesenet gå tilbake til tegnebordet og før helgen 
ble det nye alternativet offentliggjort. I det opprinnelige forslaget går E 134-
krysset i øst rett over Torekoven og i en sving i retning Løyning. I det nye 
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alternativet er hele krysset flyttet øst for dagens vei. På møtet skal både 
Vegvesenet og kommunen være til stede.  

– Annen funksjon 

Eivind Tokheim synes det er positivt at Vegvesenet nå har laget et nytt 
alternativ til tross for at etaten lenge sto hardnakket på det første 
alternativet med ny veg tvers gjennom Torekoven. Her ville en rekke hytter 
og hus blitt utradert både øst og vest for veien. I alternativ 2 vil inngrepene 
bli mindre, men også i dette alternativet vil hytter og private eiendommer bli 
rammet. 

– De skjønte jo ut ifra vedtakene i utviklingskomiteen og møtene som har 
vært at det var behov for å se på et annet alternativ, sier Tokheim. 

DETTE ER SAKEN 

 Prosjektet Vågsli - Seljestad ble startet i 2011. 
 Vegprosjektet skal styrke E134 som en av hovedveiene mellom Øst- 

og Vestlandet. 
 Den nye vegtraseen vil korte ned kjørelengden med ca 11 km. 
 Reguleringsplanen var ute på høring i fjor sommer, men etter stor 

motstand ble det bestemt å se på nye alternativer for kryssløsningen 
ved Løyning/Solfonn. 

 Nå har Vegvesenet lagt frem et nytt alternativ som er sendt ut på 
høring. 

 Begge alternativene som foreligger vil føre til inngrep i naturen og 
ramme hytteeiere. 

 Planen skal vedtas før sommeren. 

– Hva synes du om det nye alternativet? 

– Det jeg tror er at vi vil få en annen funksjon for fremtiden med buss og 
andre ting på vestsida av elva der det ikke er like mange hytter. I det andre 
alternativet fikk man ei bru midt gjennom tunet til folk. Nå skal vi se 
nærmere på alternativene, men det vil jo ryke hytter i begge forslagene, 
understreker han. 



 

Ny veg: I en animasjon av ny E 134 mellom Vågsli og Seljestad ser det 
kontroversielle E 134-krysset slik ut. Nå har Vegvesenet lansert et helt nytt 
alternativ  

 

Foto: Statens vegvesen 

  

 

Stod hardnakket på sitt 



Planansvarlig i Statens vegvesen, Sindre Egeland, bekreftet tidligere i år at 
Vegvesenet lenge var skeptiske til å se på andre alternativer. 

– I et notat vi har laget mente vi at alternativ 1 var marginalt bedre, men 
etter hvert som vi har sett mer på alternativene så ser vi at det er to veldig 
likeverdige forslag innenfor de fleste fagområder. Det som har dyttet 
alternativ 2 frem er en ny registrering i Torekoven som viste at 
Allmannavegen lå feilregistrert i Riksantikvaren sin oversikt «Askeladden», 
slik at verdien på Torekoven er litt større enn først antatt, sa Egeland. 

Plansjef i Odda kommune, Kristian Bondhus-Jensen, forteller at 
kommunen ennå ikke har valgt seg ut en favoritt av de to 
alternativene. 

– Det er to likestilte alternativer, begge med planfri kryssing, slik at det ikke 
blir kryssende trafikk over europaveien. Spørsmålet er hvor brua skal gå. 
Alternativene berører ulike grunneiere og det må løses inn eiendom 
uansett. Spørsmålet er hva som rammer minst. 

Og det spørsmålet er det politikerne i utviklingskomiteen og senere 
kommunestyret som skal svare på. Etter det HF erfarer er det større politisk 
vilje for det nye alternativet, men det gjenstår altså først både høring og 
folkemøte før politisk behandling. 

 

I fjor var kommunen og Vegvesenet på befaring ved Solfonn/Løyning-
krysset for å se på konsekvensene. 

Sju milliarder 

Bondhus-Jensen er fornøyd med fremgangen på prosjektet. 



– Det som er positivt er at Vegvesenet har lyttet til kommunen og gjort 
det arbeidet som kommunen har bestilt. Nå har vi to alternativer som 
må vektes mot hverandre, sier han. 

Det enorme veiprosjektet, som er kostnadsberegnet til rundt sju milliarder 
kroner, skal korte ned reisetiden mellom øst og vest med 11 kilometer og gi 
en langt tryggere vei over Haukelifjell. 

Trafikken skal i tillegg legges utenom Røldal. Totalt skal det vedtas fire 
reguleringsplaner i to kommuner og dette har det vært jobbet med siden 
2011. Om reguleringsplanen på Seljestad blir vedtatt som planlagt før 
sommeren kan detaljreguleringen starte. 

– Det vil trolig ta rundt to år med detaljplanlegging og da begynner vi å 
nærme oss første oppstart som kan skje i 2021-2022, sier Tokheim. 

HF har vært i kontakt med flere som blir rammet av planene. Mange er nå 
fornøyde med at det har kommet på plass et nytt alternativ. En av dem er 
Espen Liep Fjeldtvedt. 

– Vegvesenet skal ha honnør for at de så på saken på nytt. Nå er krysset 
plassert der det burde være. Det blir utvilsomt billigere, det blir mindre 
inngrep i naturen og færre blir alvorlig berørt, sier Fjeldtvedt som ikke 
legger skjul på at han var sterkt kritisk til det første alternativet. 

Samtidig understreker han at også det nye alternativet vil ha 
konsekvenser. 

 


